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1. Kennisnemen van
Het bezoek aan de agrarische ondernemers op maandag 22 augustus 2022. 

2. Inleiding
Op 28 juni 2022 hebben de agrarische ondernemers van de gemeente Gooise 
Meren de petitie ‘Boerenprotest 28 juni 2022’ aan het college van de gemeente 
Gooise Meren aangeboden. In reactie op deze petitie heeft het college de 
agrarische ondernemers uitgenodigd om met elkaar in gesprek te gaan. Dit 
gesprek, waarbij burgemeester ter Heegde, wethouders Boudewijnse en 
Schimmel,  en ook een vertegenwoordiger vanuit de provincie Noord-Holland 
aanwezig waren, heeft op 22 augustus op locatie plaatsgevonden. Daarnaast 
heeft op 27 juli al een eerder gepland gesprek met de agrarische ondernemers 
plaatsgevonden vanuit een duurzaamheidsinitiatief. Tijdens dit gesprek, waarbij 
wethouder Boudewijnse aanwezig was, is er ook uitgebreid stilgestaan bij de 
stikstofproblematiek. 

3. Kernboodschap
Tijdens het gesprek tussen de gemeente en de agrarische ondernemers op 22 
augustus jl. hebben de agrarische ondernemers aangegeven dat zij zich ernstig 
zorgen maken over de toekomst van hun bedrijven. Als de agrarische 
ondernemers 60% van hun vee weg moeten doen is het volgens hen niet 
mogelijk om een gezond bedrijf te hebben met een agrarische hoofdtak. De 
agrarische ondernemers zijn bang dat de polder uiteindelijk opgeofferd zal 
worden voor huizen, infrastructuur of de vergroting van natuurgebieden. 
Daarnaast vinden de agrarische ondernemers dat het college zich duidelijker uit 
moet spreken tegen de plannen van het rijk. 

Het college herkent de zorgen van de agrarische ondernemers. Het college 
erkent zowel het cultureel als het economisch belang van de  agrarische 
ondernemers voor de gemeente. Tegelijkertijd is het college ook van mening  
dat er iets moet veranderen om de Nederlandse natuur te beschermen. Tijdens 
het gesprek is door het college aangegeven dat de jurisdictie in deze kwestie bij 
de provincie en het rijk ligt maar dat, waar mogelijk, de gemeente de agrarische 
ondernemers zal ondersteunen. Het is vooral belangrijk dat de agrarische 
ondernemers en ook de gemeente goed aangehaakt blijven bij de planvorming 
van de provincie. Zoals afgesproken tijdens het eerdere gesprek op 27 juli, was 
er tijdens het gesprek op 22 augustus ook een vertegenwoordiger van de 
provincie aanwezig. Als gemeente zijn en blijven we actief in gesprek met de 
provincie op zowel bestuurlijk als ambtelijk niveau. 
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Tijdens het gesprek heeft burgemeester Ter Heegde aangegeven dat hij recent 
met gedeputeerde Rommel over de stikstofproblematiek heeft gesproken. In dit 
gesprek heeft de gedeputeerde aangegeven dat het belangrijk is dat de kaart 
(bijlage 1) van tafel gaat en dat andere grote vervuilers, zoals Tata Steel en 
Schiphol, ook betrokken worden in de zoektocht naar een oplossing. Het college 
steunt dit. 

Tijdens het gesprek van 22 augustus werd aangegeven dat de provincie begrijpt 
dat de agrarische ondernemers tegen verschillende problemen aanlopen. Deze 
problemen concentreren zich voornamelijk op drie hoofdthema’s. Ten eerste zijn 
er problemen op ruimtelijk gebied. In bestemmingsplannen is vaak alleen ruimte 
voor agrarische activiteiten, wat de mogelijkheden voor nevenactiviteiten 
beperkt. Ten tweede is het door de huidige onzekerheid risicovol om te 
investeren. Eventuele duurzaamheidsmaatregelen worden daarom ook 
uitgesteld, omdat het niet duidelijk is of dit de agrarische ondernemers ook 
daadwerkelijk iets gaat opleveren. Ten derde is er de tijdsdruk. Ondanks het feit 
dat er nog een hoop onduidelijk is, moet het plan vanuit de provincie al in juli 
2023 gereed zijn. Het is zeer de vraag of dit realistisch is. De provincie 
benadrukte, net zoals het college, dat het belangrijk is dat de agrarische 
ondernemers duidelijkheid en zekerheid krijgen. De provincie heeft ervoor 
gekozen om plannen m.b.t. stikstofreductie, bodemdaling en waterbeheer 
gebiedsgericht uit te werken. Op dit moment is er nog geen deelgebiedmanager 
voor het deelgebied Naardermeer waar de gemeente Gooise Meren onder valt.  

Aan het einde van het gesprek zijn ook nog kort omgekeerde vlaggen 
aangekaart. Het college gaf aan dat het als uiting van protest is gedoogd, maar 
dat er steeds meer meldingen komen van vlaggen die mogelijk een gevaar 
vormen voor de verkeersveiligheid alsmede van mensen die het gebruik van de 
omgekeerde vlag als kwetsend ervaren. De burgermeester heeft gevraagd wat 
agrarische ondernemers met deze vlaggen willen doen. De agrarische 
ondernemers hebben aangegeven hier in een volgend overleg op terug te 
komen. 

Zowel het college als de agrarische ondernemers waren na afloop van het 
gesprek positief gestemd. Door middel van een maandelijks terugkerend 
overleg willen de gemeente en agrarische ondernemers elkaar de komende tijd 
op de hoogte houden. 

4. Consequenties
n.v.t.

5. Communicatie
n.v.t. 

6. Vervolg
Naar aanleiding van het gesprek op 22 augustus zal er tussen de gemeente en 
agrarische ondernemers een maandelijks terugkerend overleg met de 
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agrarische ondernemers ingepland worden waarbij wethouders Boudewijnse en 
Schimmel aanwezig zijn. 

Met vriendelijke groet,
Burgemeester en wethouders van Gooise Meren,

drs. E.M. Voorhorst,
Gemeentesecretaris

drs. H.M.W. ter Heegde,
Burgemeester

Brinklaan 35 | Postbus 6000, 1400 HA  Bussum | 035 207 0000 | gooisemeren.nl


